
1 

 

 

                                                                                                                                                 

 

 

 

 

 

 3359| גליון מס'  07.09.24|  שופטיםפרשת  | ד' אלול תשפ"ד

 45גיליון  - ישראל במלחמה

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 הדלקת נרות: 

18:39 

 :צאת שבת

19:33 

 לנשיםתהילים 
 :משפחת בבית

 אביבה לב

 תהילים לילדים
 בבית משפחת:

 אפרת ביליה

 השמיים משתנים

 .לעיני החקלאים

 השכנים מתכוננים

 .לימים הנוראים

 

 מישהו חושב עליך   

 .ורושם את מעשיך   

 בוא הביתה במהרה   

 עם הרוח הקרירה   

 

 מבשילותמנדרינות 

 .בפרדס במועדן

 המורות משתעלות

 .והולכות לישון מוקדם

 

 כבר ראיתי נחליאלי   

 ואולי זה רק נדמה לי   

 עוד חמסין נשבר אתמול   

 תם החופש הגדול   

 

 ?מה יקרה ומה יחלוף

 ,שואלים הכתבים

 כשלאורך כביש החוף

 .מתייצבים החצבים

 

 מה בעיתוני הערב   

 ?מבשרת הכותרת   

 בוא הביתה במהרה   

 עם הרוח הקרירה   
 שיר תשרי / רחל שפירא
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 אליאב לזר /  אין חדש תחת השמש –פרשת שופטים 

שופטים, בתווך, בין פרשיות השופטים והמשפט מופיעים לפתע איסורי עבודה זרה. מיד לאחר  בתחילת פרשת  

הפסוק "צדק צדק תרדוף", מופיעים איסורי מצבה, אשרה ועונשו של העובד עבודה זרה, ומיד לאחר מכן שוב:  

 "כי יפלא ממך דבר למשפט..."

בכמה מקומות    –חיבור זה, בין עולם המשפט ובין הפולחן הדתי רמוז בכמה וכמה פרשיות ופסוקים בתורה ובנ"ך  

"עד האלוהים יבוא דבר שניהם" )כב ח'( "וכן   בספר שמות השם "אלוהים" הינו שם של חול, וכוונתו לשופטים:

 והגישו אדוניו אל האלוהים" )כא, ו'(. וכן בתהילים פב: "בקרב אלוהים ישפוט..." 

הפולחן מתגלה לאחרונה   ומקום  מקום המשפט  בין  פסוקי    בממצאים ארכיאולוגים החיבור  על  אור  השופכים 

התורה. הרב יואל בן נון והרב מדן מתבססים על ממצאיו המרתקים של ד"ר גורפינקל בחפירות הארכיאולוגיות  

בחרבת קיאפה, כדי להראות חיבור זה. בעיר קדומה זו המתוארכת לימי בית ראשון, שהחוקרים משערים שהינה  

יד השער המרשים  על  נמצאו  היהודית שערים,  בדיוק במקום    העיר  ואבני מצבה.  פולחן  העיר במות  מאוד של 

ישיבתם המפורסם והבולט של השופטים המכריעים ופוסקים בכל סכסוך, בשער העיר, נמצאו עדויות לפולחן  

ת תל ערד נמצאו שרידים למזבחות פולחן בשערי העיר  ומזבחות )כנראה שלא לעבודה זרה(. גם בחפירות מצוד 

ואף נמצאו סימנים המעידים לדעת החוקרים על גניזתם והסתרתם, כחלק מהמאבק בתופעה זו. )ראו בסיפרו של  

 נון 'בינה בתורה' לספר דברים( -הרב יואל בן 

 במלכים ב, כג' ח, אנו מוצאים עדות מיוחדת למאבקו של יאשיהו, המלך הצדיק, באותו פולחן השערים: 

ל -"ויָּבֵא אֶת ה, וַיְטַמֵא אֶת-כָּ רֵי יְהוּדָּ מוֹת אֲשֶר קִטְרוּ- הַכֹּהֲנִים, מֵעָּ ה הַכֹּהֲנִים, מִגֶבַע עַד-הַבָּ מָּ בַע;  -שָּ - וְנָתַץ אֶת בְאֵר שָּ

עַ שַר-, אֲשֶרבָמוֹת הַשְעָרִים עִיר, אֲשֶר-פֶתַח שַעַר יְהוֹשֻׁ עִיר-עַל - הָּ ֹּאול אִיש, בְשַעַר הָּ  "  .שְמ

מקום  מהפיכת  אותנו  מזהירה  העם,  בעיני  השופטים  של  המיוחד  למעמדם  המודעת  שהתורה,  להציע  ניתן 

ומהפיכת השופטים לאלילים.   פולחן,  לפנינו את הפגם  המשפט למקום  העולם העתיק, מבליט  )נשמע מוכר?( 

 המוסרי הטבוע באדם, מאז ועד היום, ליחס קדושה וכוחות על לשופטים ולכל היוצא מפיהם.  

יש מפרשני זמנינו )הרב אמנון בזק כמדומני( המבארים שזהו בדיוק שורש הוויכוח בין משה ליתרו, המתגלה בשוני  

 הבולט בין תיאור מינוי השופטים בפרשת יתרו לבין תיאור מינוי השופטים על ידי משה בתחילת פרשת דברים.

"אנשי חיל, יראי ה', אנשי אמת,    –אנושיות  -, בעלי רשימת תכונות כמעט עליתרו שואף למנות אנשי מורמים מעם

שונאי בצע...", אבל לאחר שנתמנו, אין עליהם הגבלות וחוקים וביכולתם לשפוט על פי ראות עיניהם ועל פי מה  

נשים  "א  -שנראה סביר בדעתם ה"קדושה והנשגבת". בעוד שמשה "מסתפק בדרישות צנועות יותר" לגבי אופים  

ובלתי מתפשרות   גבוהות  בפניהם דרישות  וידועים", אך מציב  "שמוע בין אחיכם ושפטם צדק... לא    –חכמים 

במשפט העיברי, אותו תכירו פנים במשפט... לא תגורו מפני איש...", איסורי שוחד, הטית משפט ואכיפה בררנית.  

גם הש למרבה הפלא,  אותומיסד משה,  שממציאים  אלה  ואינם  ולמוסר  לחוק  כפופים  גם השופטים  ופטים   .

נדרשים לשפוט בשקיפות וביושר אובייקטיבי ועל פי החוקים והמצוות, ואין בכוחם לעצב ולשחק בחוקים כרצונם  

 ולפי האופן בו הם משרתים אותם ואת מקורביהם. 

אכן, תיקון מערכת המשפט הינה משימה קשה וסיזיפית, אך אין לנו את הפריבילגיה להפסיק ולנסות. כנראה  

כבר בימי קדם נתקלה משימה זו בקשים רבים, הדורשים הרבה סייעתא דשמיא ורחמי שמיים. לשם כך בדיוק  

  השיבה שופטינו כבראשונה".תיקנו לנו קדמונים את תפילת "

קדושים(     אינם  שופטים  וכאמור  לשופטים,  כאן  מתייחס  אלוהים  הכינוי  גניזה,  צריך  אינו  זה  מדור   )הבהרה: 
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 תודה.

שהתגייסו לתרום ולהכין בנדיבות ואהבה, שפע רב לערב הפלוגה    ,אנו מתרגשים להודות לחברות ולחברים סעד

 בחטיבת הנח"ל, בה משרת בננו דניאל.  931של הפלוגה המבצעית של גדוד שחם 

כך נדיב, וכל התרומות הכספיות   פתיחת הלב והבריכה, עם כל השירותים הנילוים, שיהודה סימון פתח באופן כל

והפופקורן והפירות  העוגות  בנדיבותן,  לחימה   ,המפתיעות  תקופת  אחרי  סוף  סוף  ללוחמים,  לתת  לנו  אפשרו 

מאתגרת וממושכת ברפיח, וקודם לכן באזורים אחרים ברצועה, בתנאי חיים מאותגרים ומתח רב: פינוק אמיתי,  

 מושקע ומפואר, שההורים ועוד מתנדבים רבים נתנו באהבה. 

 ונזכה תמיד להיות מהנותנים!     -נותנת ומסעידה ומארחת וסועדת   ,קהילת סעד כשמה

 אילת ודוד וכל הורי הפלוגה מכל הארץ, והתפוצות. 

 :שופטיםפרשת שבת  – םזמנילוח 

 18:39   הדלקת נרות

 14:00    מנחה

 18:49 מנחה, קבלת שבת וערבית

 06:45   שחרית א'

 08:00 במועדון דות המזרחשחרית ע

 08:30   שחרית ב'

 שרה עברון       שיעור פרשת שבוע

 13:30   מנחה  א'      

 14:00  מנחה )בבית שנון(

 17:10  לימוד הורים וילדים

 17:15 אביבה לבתהילים לנשים 

 17:30 במועדון דות המזרחמנחה ע

 17:40    מנחה ב'

 18:00  אפרת ביליהתהילים לילדים 

 :3319   צאת השבת

 :ימי החול –לוח זמנים 

 05:2905:33  זמן טלית ותפילין

 06:00   שחרית א'

 06:45   שחרית ב'

 08:00  בבית הספרשחרית 

 09:3009:31  סוף זמן קריאת שמע

 18:40   מנחה וערבית

 18:5818:50    שקיעה 

 20:10    ערבית 

 21:00  ערבית ב' )שקד ג( 

 תשובות:

חשד להטיית תוצאות  .3פרקליטות מחוז תל אביב.   .2 . השופטים הראשונים בבית המשפט העליון .1

לא מוזכר נגד מי  .7ארבעה )שני שרים ושני ח"כ(.   .6נחל השופט.   .5אמיל זולא.   .4.  משחקים ע"י שופטים

טכנולוגיית קו השער שמאפשרת לקבוע האם הכדור עבר את . 10דורית בייניש.   .9 .אדוני השופט .8.  לחמו

 .שזו פשוט האפשרות של שופט להסתכל בווידאו(  VARהקו )בניגוד ל
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 מצולם על השבת השחורה הזמנה לחברי סעד המעוניינים להתראיין בראיון 

" פנו אלינו בבקשה לראיין חברים וחברות המעוניינים בכך, על סיפורם מן השבת הנוראית  710נציגי ארגון "עדות  

 של שמחת תורה. הראיון מצולם, ובסופו יקבלו החברים עותק למזכרת וכן סרטון תקציר של סיפורם. 

 להלן הסבר על מטרות הארגון: 

עדות   ומתנדבות, 710ארגון  מתנדבים  ידי  על  ההיסטורי   הוקם  המחקר  הדוקומנטרי,  הקולנוע  ונשות  אנשי 

  710של שורדי ושורדות אירועי שבעה באוקטובר. עדות   ובריאות הנפש, שחברו יחד למען תיעוד ושימור העדויות 

  .מתנדבים, הפועל ללא מטרות רווח וללא זיקה פוליטית או תקשורתית-הוא ארגון מבוסס

הוקם במטרה לשמוע ולתעד   710בקנה מידה שלא הכרנו בתולדות מדינת ישראל, עדות   בימים אלו של שבר נורא,

  .את סיפורם של אלה שהיו בלב התופת, ויש בכוחותיהם לספר זאת במילים שלהם

היא להקים ארכיון עדויות מקיף בסטנדרטים המקצועיים והאתיים הגבוהים ביותר שישמש   מטרת הפרויקט

כמאגר עדויות לאומי לאירועי שבעה באוקטובר ויעמוד לרשות השורדים והשורדות ובני משפחותיהם כתיעוד  

ויוצרים קהילה  עובדי  היסטוריונים,  חוקרים,  טיפול,  אנשי  עבור  ותיעודי  היסטורי  כמקור  גם  אך   .אישי, 

היא להציג את הפנים ולהשמיע את הקולות שמאחורי הסיפורים תוך מחויבות אתית   710בעדות   המחויבות שלנו

זמן   עדות,  מעוניינת למסור  ומקצועית לרווחתם של המתועדים. אנחנו שואפים לאפשר לכל מי שמעוניינת או 

מינימלית ככל    ומרחב בטוחים לספר את סיפורם בדרכם שלהם, באופן מיטיב ואותנטי. העדויות עוברות עריכה

ראיון עוברים הדרכה וליווי של אנשי מקצוע מתחום בריאות  הניתן. בשל הסמיכות לאירועים, צוותי השטח וה

 ... .הנפש והתמיכה הרגשית

יונגשו לציבור לצרכי  710וכן תישמר בארכיון עדות   תעמוד לרשות העדים העדות המצולמת . חלק מן העדויות 

העדויות תוכלנה גם לשמש לצרכי   מחקר, זיכרון ולימוד, וחלקן ישמשו כתיעוד היסטורי עבור הדורות הבאים.

 .הסברה ותקשורת, בהסכמת ואישור העדים

 המעוניינים להתראיין מוזמנים ליצור קשר עם חגית רפל.

 אנו מארגנים ימי צילום מרוכזים בהם יגיעו צוותי צילום לכאן, ישמעו את סיפוריכם ויתעדו אותו. 

 בתודה רבה מראש. 

 ------------------------------------- 

 

 סעד היקרה ה' עמכם!קהילת 

אני תאיר כהן הקומונרית החדשה של סניף בני עקיבא כאן, שמחה ונרגשת להצטרף למשפחת  

 הסניף ולהיות חלק מהצוות המפעיל והמכוון.  

בשנתיים   של הסניף  ההובלה המדהימה  על  להודות למאור  רוצה  כמובן  אני  זו  בהזדמנות 

 נאחל לה המון בהצלחה בהמשך!   האחרונות,

הסגל,   שבו,  התהליכים  הסניף,  התנהלות  את  ולהכיר  ללמוד  אשתדל  הקרובה  בתקופה 

 ההורים והמשפחות.  -החניכים וכמובן אתכם

להיות  להוביל  לעזור,  בע"ה  ושנזכה  בעשייה,  ומלאה  מבורכת  תהיה  הקרובה  שהשנה  ומתפללת  מקווה 

 משמעותיים, להגדיל ולהעצים כל חניך וחניכה בדרכה של התנועה, 

 הסגל ואני נהיה בע"ה זמינים ונשמח לתת מענה בכל עניין ושאלה בפן החיובי הטכני והאישי! 

 מודה מראש על הגיבוי האכפתיות שלכם כלפיי וכלפי הסניף, 

 מחכה כבר לפגוש את כל החניכים המתוקים בשבת הקרובה!! 

 בברכת חברים לתורה ועבודה

 0523323345 -תאיר כהן
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 קיץ מתסכמ תרבותועדת 

 - באבערב ט״ו 

 חגגנו בשלולית החורף בשיתוף פעולה עם משואות יצחק ועין צורים  

 נהנתי מאוד לעבוד עם נדב ועמית. 

 היה ערב כייף טוב ומגבש. 

 משמח ומרענן לפגוש קהילות אחרות ולהכיר ובטח לעשות דברים יחד.

 ובעיקר להרבות טוב 

 התרגשתי לראות את הנציגות הגדולה מסעד והרגשתי גאווה גדולה. 

 התמיכה והמילים הטובות.  תודה לכם על הפרגון,
 

 - מסיבת סיום הקיץ

 קיימנו השבוע מסיבת נשים וגברים בבריכה  

 רוצה להודות לצוות שהתנדב 

 רעות מלכה והדרי מור יוסף   ענבר לנדאו, ניצן שמואלי,  -הצוות המארגן של הנשים

 קצרה היריעה מלהכיל את כל המתנדבים שהיו שותפים באירגון הערב הזה   -בצוות המארגן של הגברים
 

 תודה לכל מי שלקח חלק  

 בלעדיכם זה לא היה קורה. 
 

 בסוף הקיץ אנצל את הזדמנות להודות לכלל הקהילה 

 שבכל אירוע או פעילות שאנו עושים  

 יש מתנדבים ששמחים לעזור.

 משמח להרגיש את הדדיות הזו 

 ובכלל. ולהמשיך לעבוד יחד ולהוסיף טוב לקהילה שלנו 

 שלכם, חגית 
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 דבר יו"ר הקהילה / אילנה בראודה 

 קהילת סעד חברים וחברות יקרים, 

אנחנו מתקרבים לציון שנה ליום ולאירוע הנורא ששינה את חיינו וטלטל את נפשותינו. רבים מאתנו מתקשים  

טובים ופחות נעימים, ולטווח  לחזור לשגרה לשמחת וטעם החיים. בתוך רצף החיים הלא שגרתי, ישנם רגעים  

וציפייה לשחרור   רואים את סופה  נראה שאנו ממשיכים להתמודד עם אי הודאות, מלחמה שלא  לעין  הנראה 

טובות   ובשורות  יותר  רגועים  ימים  שיבואו  ומייחלת  מתפללת  אני  היקרים.  חיילינו  ולשלום  שלנו  החטופים 

 וחיוביות בקרוב. 

עשינו מאמצים רבים לפתוח את שנת הלימודים בצורה סדירה ככל שאפשר.  ברכות    –  פתיחת שנת הלימודים

לילדים, לנוער, לשנת השרותניקים, למתגייסים, להורים הוותיקים ולאלו שזו שנתם הראשונה ללוות בהתרגשות  

כים המדהימים  את ילדם  לבית החינוך, לכל מערכות החינוך, לסגל החינוכי,  למחנכים והמורים המסורים, למדרי 

ולכל מי שסייע לפתיחת שנת הלימודים, אני מבקשת להודות ולאחל שתהיה זאת שנה של למידה פורייה ורציפה,  

 שתזכו לשנה של שגרה ויציבות עם הרבה חוויות והישגים בכל התחומים. 

ביטוי מרכזי למימוש הקהילתיות שלנו, הוא הרצון, והנכונות להשתתף     -  השתתפות והתגייסות לוועדות והנהלות

החסד,   הערכיות,  את  שלנו,  המיוחדת  הקהילה  וחברות  חברי  את  להכיר  למדתי  השנה  במהלך  לכלל.  ולתרום 

הפרגון, ואף שאני פוגשת גם כעסים, היבטים טעונים ומחלוקות, אני יכולה להעיד על ציבור רחב מעורב, אכפתי,  

    יוזם ומשקיע מזמנו ומרצו לטובת החוסן והצמיחה של סעד.                                                                          

משאבי   מנהלת  לילך  מפרסמת  שבוע  להשתתפות  הבכל  והצעות  החדשים  לתפקידים  הגיוסים  את  שלנו  אנוש 

בוועדות השונות ובהנהלות. אני מנצלת במה זו כדי לקרוא לכל מי שרוצה ונכון להגיש מועמדות ולממש את זכותו  

   )מזכירות(. לוועד ההנהלה של הקיבוץ  להשפיע. ובהקשר זה, לפני כחודש פורסם 'קול קורא' להגשת מועמדות  

ועד ההנהלה הינו הגוף הניהולי הבכיר בקיבוץ, כפוף וממונה מטעם אספת הקיבוץ, אחראי לקדם ולממש מדיניות  

ואסטרטגיה קהילתית, להנחות ולבקר את ממלאי התפקידים, עמידה בתקציבים ויעדים ויישום תוכניות עבודה.   

מחויבים לאתגר, בעלי רקע או ניסיון קהילתי חברתי או עסקי להגיש  אני פונה לחברים וחברות הרואים עצמם  

 את מועמדותם לוועד ההנהלה.

אנו עומדים בפני אתגרים משמעותיים בתחומי בינוי    –בטווח הקצר    עדכונים ונושאים שעל השולחן של סעד

ביום שלישי  הקהילה וחוסנה ובתחום הפיתוח העסקי וקידום תשתיות המפורטים בחוברת התהליך האסטרטגי. 

יישוב  /2024/917  -ה ישלח    תתקיים אספת  לעיון  )חומר  ויעדיה  ונאשר את  התוכנית האסטרטגית  נסכם  שבה 

 לחברים(. השתתפותכם חשובה.

. אחרי שנות עבודה רבות בסעד כגזבר הקיבוץ וממונה על חשמל סעד  31/8/2024אורן צרפתי סיים את תפקידו ב  

 ונופר סעד ובנוסף תחומי עיסוק רבים בתחום הכספים והביטוח והן כמוקד ידע ארגוני משמעותי. 

שם כולנו מבקשת להודות לאורן על עבודתו המסורה והידע ששירת את סעד לאורך שנים. מאחלת לך אורן המון  ב

 הצלחה באתגר החדש כמנהל הכספים של קיבוץ נחל עוז.

 אורן ימשיך לטפל יום בשבוע לטפל בנושאים הבאים:

 מחלק החשמל ואחריות על כל נושא החשמל בסעד  - חשמל סעד  -

 ניהול השותפות   -נופר סעד  -

 ביטוחים: ביטוח אלמנטרי, ביטוח המשק, ביטוח סעודי ובריאות  -

 המשך טיפול בנושאים של מס רכוש  -

 המשך התפעול    – קרן מילואים  -
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צוות האיתור ומנהלת משאבי אנוש נמצאים בשלב עיון ומיון קורות חיים.    –  החלפת מרכז משק/מנהל עסקי

 . 24כולנו תקווה שצוות האיתור ימצא את האדם המתאים והראוי לנו ויסיים את התהליך לקראת סוף נובמבר 

   בברכה, 

 שבת שלום  ו

 

 ----------------------------------- 

 

 על ידוע ציבור ועל אי שיתופו 

בעלון הקודם, נכתב על אי שקיפות ואי שיתוף הורי הגיל הרך בהחלטות שהן קריטיות להם. אולם לא רק בנושא  

 הגיל הרך אין שיתוף ציבור. 

ולעיתים בידי  נראה הדבר כי במהלך החודשים האחרונים, החלטות רבות מתקבלות בפורומים כאלו ואחרים 

בעלי תפקידים בלבד )שלא תמיד יש להם מנדט לכך( והציבור "זוכה" לקרוא על כך בעלים או בקבוצת ווטסאפ  

 כזו או אחרת כהחלטה חלוטה מבלי אפשרות לערער או להביע עמדה.  

אותו   שמשתפים  מרגיש  לא  הציבור  שרוב  ברור,  מאוד  באופן  עלה  ומהם  שיח  מעגלי  היו  חודשים  כמה  לפני 

אותם. האם מעגלי השיח היו רק פלסטר, כדי שנרגיש טוב ונגיד שיש תהליך? או    מיידעיםבהחלטות, אלא רק  

 שיש רצון אמתי לשמוע את הציבור? 

"ממדורת השבט", האם אין התאמה בין    – לפני כשבועיים בוקי קבל על כך שאנשים נעדרים מאספות החברים  

שיתוף ציבור לבין השתתפותו? מה עוד שלעיתים קובעים את האספות, בזמנים שלחלק גדול מהציבור זה אינו  

יצאו עם הילדים לחופשה(  מתאים )השבוע האחרון של אוגוסט בו מערכת החינוך אינה עובדת ומשפחות רבות  

ואז ההרגשה היא שהאסיפה אינה בהלימה לציבור מה עוד שהאסיפה הייתה על נושא חשוב מאוד לכלל ציבור  

 החברים, בנושא של שיוך פירות נכסים.   

פסולת   פינוי  כמו  הקטנים  הדברים  על  גם  "כעס"  חשים  אנשים  הגדולים,  בדברים  ציבור  שיתוף  אין  כאשר 

 אלקטרונית וריהוט. 

יש צורך בשיתוף אמתי של הציבור, הקיבוץ יודע לעשות זאת טוב מאוד.  עשה את זה בעבר ויכול   –אסכם ואומר  

 לעשות זאת בהווה.  

 יניב עקיבא 

------------------------- ----------------- 

 

 ברכות חמות וצרור איחולים  

 לפרלה וניסים דדון

 יןלהולדת הנ

 אמרי

 נכד למירב ודני אלון

 בן לבר ורותם אלון

 בשמחה ובנחת ושתזכו לגדל
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 יאיר שלומי וברקאי אפרתי/   פינת הטריוויה 

 3בעמוד  תשובות    .שאלות לפרשת שופטים 10

 לשופטים משה זמורה, פנחס רוזן, ד"ר יצחק אולשן, הרב פרופ' שמחה אסף ושניאור זלמן חשין? מה משותף . 1

 מה משמעות המילה פמת"א, שמה של סדרת טלוויזיה ישראלית בכיכובה של חן אמסלם?. 2

 מהי פרשת שופטים באדום?. 3

 מי הסופר אשר כתב את מכתב "אני מאשים" בעקבות משפט דרייפוס? . 4

 איזה נחל מתחיל באיזור עין העמק, עובר בקיבוץ הזורע ונשפך לקישון? . 5

 כמה פוליטיקאים מכהנים בוועדה לבחירת שופטים? . 6

 מה משותף לשופטים יאיר הגלעדי, אילון הזבולוני, אבצן ועבדון בן הלל? . 7

איזה שיר של אריק איינשטיין )שנכתב ע"י חיים חפר( נפתח בתיאור נסיון פריצה לבית ומספר בהמשך על  . 8

 כיוס, הונאה ובסוף גם רצח? 

 . מי השופטת שהוטחה לעברה נעל במהלך משפט? 9

 איזה שימוש עושים בכדורגל בטכנולוגיות של עיבוד תמונה ובדיקת שינויים בשדות מגנטיים? . 10

 

---- -------- ------------------------------- 

 

 פינת החטופים והנעדרים

 

 אלכנסדר )סשה( טרופנוב  

 , רמת גן27בן 

 

סשה נחטף מבית הוריו בניר עוז, יחד עם זוגתו ספיר כהן וסבתו אירנה  

 טאטי. אביו ויטלי טרופנוב נרצח. 

טרופנוב המועצות    משפחת  מברית  ארצה  שעלו  ציונים  של  משפחה  הם 

אצל    25לפני   ביקר  סשה  הנוראי  שבת  ביום  בקיבוץ.  והתיישבו  שנה 

יחד לעזה.   כולם נחטפו  ולפי עדויות הם  זוגו ספיר כהן  ההורים עם בת 

אירנה וילנה שוחררו כמחוות חמאס לפוטין, לשחרור חטופים ישראלים  

סשה בנובמבר.  רוסית  אזרחות  מאי    בעלי  בחודש  חמאס.  בשבי  נשאר 

 סרטונים של סשה מהשבי.  2פרסם הג'יהאד האיסלאמי 

סשה בחור חסון וגבוה עבד בשנה האחרונה באמזון, כמהנדס בחטיבת  

לים השונים בחייו התאחדו כולם במאמץ  ג הענן. חבריו הרבים מהמע

 להשיבו הביתה. 

 

 בתפילה שישובו הביתה במהרה.
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 ראיון קצר עם העולים לכיתה א' 

 בסוף השבוע ערכתי ראיון קצר עם ילדי כיתה א לאחר השבוע הראשון ללימודים. 

הבאים:   הילדים  השאלות  על  בשמחה  הימןענו  שלומי,  משה  לוי,  טל  גינזברג,  נועם  שילר,  פורת  עמית  ,  איתן 

 . דור קופלדו ניתאי פולק ,אליה סילברמן , אחינעם חן, בארי חביביאן , עמית לנדאו, נגה כהן , מעוז עמר, רוטנברג

 שאלתי את אותן השאלות, ולהלן סיכום הממצאים: 

 

 איפה הכי כיף בבית הספר?  .1

ודור. את מתקני החצר   ניתאי,  בקרב הבנים יש העדפה ברורה למגרש הכדורגל, וכך ענו משה, נועם, פורת, מעוז,

 העדיפו איתן, עמית )שתיהן(, נגה, אחינועם ואליה. טל אוהבת לרוץ, ובארי אוהבת את פינת הציור. 

 

 מה את/ה רוצה להיות כשתהיה גדול/ה?  .2

פורת ואליה רוצים להיות  , שרוצים להיות חיילים, ונועם שוטר.  ואחינועם  אנשי כוחות הבטחון הם משה ומעוז

אסטרונאוטים, עמית ר. ונגה מתכננות ללכת להוראה, בארי לתיאטרון, איתן בנאי ודור מהנדס, עמית ל. רוצה  

 .  יםעוד לא יודע וניתאילהיות אמא, וטל 

 

 ס?"איך את/ה מגיע/ה בבוקר לבי .3

ודור לפעמים ברגל ולפעמים  ניתאי    טל ונגה גרות קרוב, ולכן הולכות ברגל, ופורת הולך בליווי של אבא. גם בארי

ברכב. ההורים מסיעים את נועם, איתן, מעוז, ואליה. אחינועם נוסעת באופניים, עמית ל. בהסעה, ומשה רק עובר  

נשאלה איך היא מגיעה, אז התשובה היתה "שמחה", אבל אח"כ היא אמרה    וטנברגשעמית ר כחדר וכבר מגיע.  

 שגם אותה אבא מסיע.

 

 מה הסנדוויץ הכי אהוב?  .4

המנצח הבלתי מעורער הוא השוקולד, שאותו אוהבים נועם, איתן, עמית ר., ואליה. מיד אחריו בפער קטן נמצא  

הטוסט, שאותו מעדיפים עמית, בארי ואחינועם. עוד כריכים מתוקים יש לטל שאוהבת ריבה, ופורת עם דבש.  

ניתאי  משה מפתיע עם סנדוויץ ירקות, מעוז מעדיף פסטרמה, נגה קוטג' ומלפפון,  בזרת הסנדוויצ'ים הבריאים,  

 בתיאבון.  ודור אוהב כריך עם שקשוקה.קוטג' וזיתים,  

 

 מה מצויר לך על התיק?  .5

. חד קרן אצל טל, עמית ר., ונגה. ובע"ח יש אצל  , וניתאיפה יש שלושה מובילים. כדורגל אצל נועם, פורת, איתן

עמית ל. )במבי(, בארי )איילה(, ואחינועם )פנדה(. אליה עם חללית, מעוז עם סוניק, ודור עם באטמן. ורק משה  

 בכלל לא צריך תיק. 

 

 היה נחמד להכיר ולמוד על הדור החדש שגדל פה לתפארת.

 ריה.ושתהיה לכם ולכולנו שנה מוצלחת ופ 

 ברקאי אפרתי 
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 תקומה

ראש מנהלת תקומה תא"ל במי"ל משה אדרי סיים את תפקידו לפני כחודש. עד כניסת האלוף במיל יפתח רונטל  

 . את מקומו מזכיר הממשלה יוסי שלילתפקיד )במידה ואכן יאושר ע"י ועדת המינויים( ממלא  

 .אדרי בנה את המנהלת בצורה כזו שגם בהעדרו התחומים השונים פועלים ומנוהלים

 . עד כה נפתחו מספר מסלולי תמיכה בתחומים שונים, חלקן קשורים לקהילה ואנשים וחלקם לחקלאות ועסקים

בקהילה הקשורים  לחלקים  זה  בשלב  הרלוונטיות  הבקשות  כל  הגשת  על  עמלים  הקהילה  והנהלת  ואנו  ,  שרון 

 . בתאגיד האחזקות מתעסקים עם הבקשות בתחומים העסקיים

 

 עידוד השקעות בחקלאות

השלב המקדמי הקובע את הזכאות של כל ישוב נמצא לקראת סיום. אנו הגשנו את הנתונים בצורה מסודרת  

אחוז המענק מתוך סכום זה עומד  מלש"ח כאשר    9.6וזכאותנו נקבעה ברף העליון האפשרי שהוא כפי שפורסם  

. ואכן אנו מגישים את כל הסעיפים  1.7.2023. המנהלת מאפשרת להכיר בהשקעות בחקלאות שקרו החל מ  50%על  

הפרוייקטים   תיקי  את  מכינים  אנו  בנוסף  האפשריים.  ביותר  הגבוהים  במענקים  לזכות  מנת  על  הרלוונטיים 

 ותיכלל את הפרוייקטים ונקבעו האחוזים לכל ענף זכאי. להשקעה חדשות בפעיליות. צוות החקלאות ישב  

 2024הגשת הבקשות חייבת להיעשות עד לתחילת חודש אוקטובר בכדי שיהיו מוכרות בתקציב 

 בשנה הבאה צפויה פעימה נוספת שבהחלט תקל על החבל ותאפשר את הצמיחה המיוחלת. 

 

 מסלול משרד הכלכלה  

עד   מסלולים:  בשני  בהשקעות  מדובר  תקומה.  מנהלת  תחת  נמצא  זה  מסלול  תחרותי    10גם  במסלול  מלש"ח 

מלש"ח במסלול מהיר של כל הקודם זוכה כאשר אחוז המענק יהיה    3)כלומר יש לעמוד באמות מידה וכו'( ועד  

מתוך הבנה שקיומם יעזור בפיתוח העסקים    . גם במסלול זה הגשנו מספר פרוייקטים50%גם כאן בשני המסלולים  

וביסוסם וכמובן הישארותם בחבל תקומה. המלאכה בנושא רבה והבירוקרטיה לא נחסכה גם בתחום זה אך ככל  

הנראה במערכת כל כך מורכב אין דרך להתחמק מכך. ונראה שכיוון שהמערכת אצלנו סה"כ מסודרת ומאורגנת  

י לנו  לקבל את    ,תרון על אחרים בהם המערכות מסודרות פחות יש  ונצליח  כל החומרים בזמן  בכך שנגיש את 

 האישורים המתאימים בזמן.

 

 איחוד ענפי הצומח 

אך בפועל כבר העבודה    ,אנחנו צועדים בצעדי ענק לעבר תאריך ההתחלה הפורמאלית של הפעילות המשותפת

מתכנסת לעבודה משותפת של כלל המערכות. כלל עובדי הענפים בכלל הקיבוצים נפגשו כבר מספר פעמים. הוגדרו  

הגדרות התפקיד והמערכות לומדות את הדרך להתאחד. משרדי השותפות נקבעו להיות בקיבוץ כפר עזה. ריכוז  

בכדי שנוכל לחתום על מסמכי השותפות ולהתחיל רשמית.  הכלים יישאר בסעד. ישנם עוד מספר דיוקי ניסוח  

מרכזי המשקים ומנהלי הכספים מתכנסים בכל יום שני כדירקטוריון יחד עם מנכ"ל הפעילות בכדי לוודא שאנחנו  

 פועלים על פי הכללים שקבענו ועושים את הדברים בצורה טובה ונכונה. 

דונם אבוקדו בחלקות שהוכשרו לכך ליד חץ שחור וכולם עסוקים בהכנות השטחים    170בשבוע הקודם נטענו כ

 לקראת הזריעות המתקרבות ובאות. 

דרך שותפות  שהיא  הזו  בדרך    ,השותפות  אמונה  מתוך  ושמחה  בתקווה  במלאכה  העוסקים  כל  את  ממלאת 

 החקלאית וההיאחזות בקרקע שלא פוסקת גם כאשר מנסים לפגוע בנו ולהשמיד אותנו. 
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 שיוך פירות נכסים

בשנת   הפעילות  תוצאות  משמעותי    2023לאור  סכום  להקצות  למזכירות  האחזקות  תאגיד  דירקטוריון  המליץ 

הסכום המוגדר מתוך פירות הנכסים. המזכירות אישרה את  לצורך תשלום פעימה נוספת של    2023מתוך רווחי  

 . בפני אסיפת החברים את כללי המודל ולהסביר על אופן החלוקה שנקבע במודל זה הסכום. שמחתי לרענן

 .ימים הקרובים נסיים לערוך את הדו"ח הסופי ונוציא בשמחה את החלטת האסיפה לפועלב

ונוכל במהרה לסיים את החובה הבסיסית ולעבור    2023פנים כמו שנת  אני תקווה שהשנים הקרובות יאירו לנו  

 לחלוקת רווחים מתמשכת 

 

 

 כרמל הלפרין , שבת שלום

 ------------------------------------------------------ 

 

 תגובה לעלון מהנהלת הקהילה

 

 שלום רב, 

 לדיון בנושא הגיל הרך." "קריאה דחופה  -בשבוע שעבר פרסמו בעלון מספר אימהות מאמר

 נקדים ונאמר שאין פסול בהעברת ביקורת ואין אנו חפים מטעויות. 

 אלא, שבטענות שהועלו לאי סדרים במערכת הגיל הרך  נפלו אי דיוקים. 

מערכת הגיל הרך בהובלת יפעת התמודדה השנה עם אתגרים לא פשוטים, ועשתה את הבלתי אפשרי כמעט, לפתוח  

את המערכת בתנאים לא שגרתיים: במלון ולאחר מכן עם חזרתנו לסעד. הפעלת המערכת עם צוות משתנה ולא  

ט נפשי. יפעת והצוות עשו  יציב ובסביבה משתנה בהתאם לנסיבות אפשרה להורים ולקהילה קיום של שגרה ושק 

 מאמצים כבירים כדי לאפשר זאת, הרבה פעמים תוך ויתורים אישיים. 

ברצוננו   לחופשות,  יפעת בשאלות הקשורות  הגורמים איתם התייעצה  בעניין  הטענה שהועלתה במאמר  לעניין 

 לדייק ולאמר שאותן אימהות היו חברות הנהלת הגיל הרך.

בשנה שעברה, היה אמור להתפרסם קול קורה לבחירת הנהלה חדשה לגיל הרך. לאור   2023בחודש אוקטובר  

בסעד נהוג    מטבע הדברים הכל נדחק ולא פורסם המכרז למינוי הנהלה חדשה.  7.10  -המלחמה הקשה שפרצה ב

לכן, יפעת כאשר רצתה להתייעץ עם הורים בסוגיות    שעד שלא נבחרת ועדה חדשה, הועדה הקיימת ממשיכה לכהן.

 שעלו בתקופה האחרונה, פנתה לאימהות שהיו חברות בועדה, למרות שזו כבר לא תפקדה בפועל. 

 אנו מעריכים את ההתנצלות שפרסמו האימהות בקהילנט.

כמוכן, ברצוננו להתנצל על כך שמאז שחזרנו לסעד בחודש מרץ, לא פורסם קול קורא לציבור לבחירת ועדה חדשה,  

 במקום זו שסיימה את הקדנציה, וכך אולי נוצר הרושם של חוסר שיתוף של הציבור. 

 בימים הקרובים יצא מכרז ואנו קוראים להורי הגיל הרך להגיש מועמדות להנהלת הגיל הרך. 

על מנת למנוע חוסר נעימות וחוסר בהירות בעתיד, אנו מבקשים להזכיר שההנהלה הקהילתית מהווה כתובת  

 לציבור במצבים שהנהלות או ועדות לא מאוישות. 

שנים בתנאים לא פשוטים, ומאחלים    3אנו רוצים להודות מקרב הלב ליפעת ולהעריך את עבודתה המסורה במשך  

 לה הצלחה רבה בהמשך דרכה.

 בברכה,

 - הנהלת הקהילה

 גילי זיון, דביר לוי, אריאל סאסי, שמחה בלס, אפרת שלומי וחגית לנדסמן 

 חגי קבלן, ניצן ברביץ ושרה רוזמן -משקיפים
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 קהילה יקרה, 

שנת הלימודים נפתחה השבוע ומערכות החינוך פתחו שוב את שעריהן לילדי וילדות הקיבוץ. במערכת הגיל הרך,  

גנים בוגרים בהובלת של יפעת וצוות הגיל הרך. בחינוך החברתי החלה הפעילות בבתים    2- פעוטונים ו  3נפתחו  

כה עברה לגור קיבוץ לפני כשבועיים,  הכוללים בהובלתה של מילכה כהן שנכנסה לנהל את החינוך החברתי. מיל

ישר לימי ההיערכות עם צוות המדריכות ובנות השירות. אני מאחלת למילכה קליטה מהירה בקיבוצינו, ברוכה  

 הבאה!  

 תי בהצלחה גדולה ושנת פעילות מהנה ובטוחה. לכל צוותי החינוך, בבית הספר, בגנים ובחינוך החבר

 בנות שירות  –גרעין סעד 

בנות השירות הלאומי. השנה בנות השירות תהיינה חלק מגרעין    11שנת הלימודים החלה ואיתה גם הגיעו אלינו  

סעד שיפעל בתוך הקהילה ועם הקהילה, מעבר לתקני הבוקר בחינוך החברתי, במשק החי, בגיל הרך ובברו"ש.  

ניע את הפעילות הקהילתית. אני  הדר קבלן נכנסה השבוע לתפקיד רכזת הגרעין במסגרתו תלווה את הבנות ות

 מאחלת להדר ולכל בנות השירות בהצלחה גדולה והנאה רבה.

 משק חי 

בשבועות האחרונים אנחנו פועלים על מנת להפעיל מחדש את משק החי שלנו. בהובלת מיטל חכמון, שמנהלת את  

המשק, ובסיוע של חגיב ורם, בוצעו פעולות ותוקנו ליקויים בהתאם לתקנים הנדרשים. השבוע קיבלנו את אישור  

בפעילות עסוקים  עדיין  אנחנו  מלאה.  בצורה  המשק  להפעלת  העסקים  שבשבועות    רישוי  בתקווה  שיקום, 

הקרובים, יחזרו בעלי החיים ותחל שנת הפעילות גם במשק החי. במסגרת התכנית האסטרגית "סעד למחר", צפוי  

 המשק להפוך לחווה טיפולית וישמש כמרכז לטיפול באמצעות בעלי חיים וטבע ואַכְסַנְיָּה למטפלים.  

 פסולת גושית וגזם

לאחרונה נוקה אתר פינוי הגזם שהפך לאתר פסולת מכל המינים והסוגים. כפי שפרסמנו האתר מיועד לפינוי גזם  

בלבד. אנחנו מודעים למצוקה של פינוי הפסולת הגושית )ספות, שולחנו ופסולת ביתית( ופועלים יחד עם איילת  

 קלימי, מנהלת האגף המוניציפלי במועצה, להסדרה מהירה של הנושא.  

 מודל האשכולות 

, הציגה הנהלת הקהילה כאחד מהיעדים המרכזיים את התאמת המבנה הארגוני של  2023בתכנית העבודה לשנת 

תכננו להציג את    2023מערך ניהול השירותים בקהילה ועבודה על פי מודל אשכולות. ברבעון האחרון של שנת  

נדחק וקידום המודל הופסק.    באוקטובר  7-המודל לקהילה ולהתחיל בפיילוט לבחינת המודל. בעקבות אירועי ה

אילנה  הקיבוץ,  יו"ר  עם  יחד  האשכולות  מודל  על  מחדש  לעבוד  החלה  הקהילה  הנהלת  האחרונים,  בשבועות 

 בראודה ומנהלת מש"א לילך ויאדר. בשבועות הבאים יוצג המודל לאסיפה. 

 

באוקטובר אנחנו נמצאים במציאות קשה,    7-ימים קשים עוברים על מדינתנו ועלינו כאזרחים ואזרחיות. מאז ה

מורכבת והבשורות בתחילת השבוע היו קשות מאוד. אני מזמינה אתכם לשתף ולדבר בתחושות שלכם ולהיעזר  

בן שהם קבלן מרכזת החוסן  מרכז חוסן, מעיין העו"ס הקהילתית וכמו  –בגורמים המקצועיים במידת הצורך  

 הקהילתי. 

 בתפילה ותקווה להחזרת החטופות והחטופים במהרה! 

 שלכם, שרון  ,בברכת שבת שלום      

 


